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Palotás Község Önkormányzata 
Képviselő-testületének 

 
21. számú nyílt ülés 

 
J E G Y Z Ő K Ö N Y V E 

 
Készült:  Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2015. december 17-én  

    megtartott nyilvános testületi üléséről 
 
 
N a p i r e n d: 
 
1./  Pomodor Kft területvásárlási kérelme 
      Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester 
      Meghívott: Fodor Tibor ügyvezető 
 
2./  Hatvan és Térsége Hulladékgazdálkodási és Környezetvédelmi Nonprofit Közhasznú Kft- 
      vel megkötött hulladékgazdálkodási közszolgáltatási szerződés megtárgyalása és   
      elfogadása                                                   112/2015.(XII.17.) határozat 
      Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester 
 
3./  JUNIMED Egészségügyi Szolgáltató Kft-vel kötendő orvosi ügyeleti megállapodás  

megtárgyalása és elfogadása                 113/2015.(XII.17.) határozat 
      Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester 
 
4./ Egyebek: 

a.) Hatvan és Környéke Települési Szilárdhulladék-gazdálkodás Fejlesztése Társulás  
          forgóeszköz hitelszerződés meghosszabbítása  114/2015.(XII.17.) határozat 

b.) Hatvan és Környéke Települési Szilárdhulladék-gazdálkodás Fejlesztése Társulás 
            fenntarthatósági terv elfogadásáról   115/2015.(XII.17.) határozat 

c.) Tiltakozás gazdasági migránsok kötelező betelepítése ellen 
        116/2015.(XII.17.) határozat 
d.) Járda felújítás pótmunkái 
e.) Óvodás gyermek szállítása 
f.) Szociális célú tüzifa támogatás tájékoztatás             117/2015.(XII.17.) határozat 
g.) Szeretetmenü, népkonyhai szolgáltatás   118/2015.(XII.17.) határozat 
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Palotás Község Önkormányzata 
Képviselő-testületének 

 
21. számú nyílt ülés 

 
J E G Y Z Ő K Ö N Y V E 

 
Készült:  Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2015. december 17-én  
               megtartott nyilvános testületi üléséről 
 
Testületi ülés helye: Községháza 
                                  Palotás, Kossuth út 1. 
 
Jelen vannak: Szabó Mihály polgármester, Komáromi Tibor alpolgármester, Majer 
Zsuzsanna, Siposné Kiss Mónika önkormányzati képviselők 
Tanácskozási joggal: dr. Tóth Gabriella jegyző 
    Fodor Tibor Pomodor Kft. ügyvezetője 
Jegyzőkönyvvezető: Varga Anita ügyintéző 
 
Szabó Mihály polgármester megállapítja, hogy a 7 fős testületből 4 fő jelen van, az ülés 
határozatképes, az ülést megnyitja. 
 
A képviselő-testület az ülés napirendjére tett javaslatot elfogadja, így az ülés napirendje a 
következőképpen alakul: 
 
N a p i r e n d: 
1./  Pomodor Kft területvásárlási kérelme 
2./  Hatvan és Térsége Hulladékgazdálkodási és Környezetvédelmi Nonprofit Közhasznú  

Kft-vel megkötött hulladékgazdálkodási közszolgáltatási szerződés megtárgyalása és 
elfogadása 

3./  JUNIMED Egészségügyi Szolgáltató Kft-vel kötendő orvosi ügyeleti megállapodás  
      megtárgyalása és elfogadása  
4./ Egyebek: 

a.) Hatvan és Környéke Települési Szilárdhulladék-gazdálkodás Fejlesztése Társulás  
          forgóeszköz hitelszerződés meghosszabbítása   

b.) Hatvan és Környéke Települési Szilárdhulladék-gazdálkodás Fejlesztése Társulás 
            fenntarthatósági terv elfogadásáról 

c.) Tiltakozás gazdasági migránsok kötelező betelepítése ellen 
d.) Járda felújítás pótmunkái 
e.) Óvodás gyermek szállítása 
f.) Szociális célú tüzifa támogatás tájékoztatás 

 g.) Szeretetmenü, népkonyhai szolgáltatás 
 
I. NAPIREND: 

 
Pomodor Kft területvásárlási kérelme 

 
Szabó Mihály polgármester: A Pomodor Kft területvásárlási kérelmével kapcsolatban már 
több alkalommal egyeztettünk, a testület legutóbbi kérése az volt, hogy személyesen szeretnék 
Fodor Tibor ügyvezető urat meghallgatni.  
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Fodor Tibor a Pomodor Kft ügyvezetője: Szeretnénk a régióban gyártóüzemet létrehozni, 
cégünk 22 éve már fűszerkeverékek, adalékanyagok gyártásával foglalkozik. Elsősorban 
Budapesten szerettünk volna üzemet létesíteni, de ebben a ciklusban olyan uniós támogatások 
lesznek, ami felértékeli a Budapesthez közeli régiókat. Több területet megnéztünk, ez leszűkült 
egy konkrét területre, amelyet jobban körbejártunk az elmúlt időben. Két ütemben szeretnénk a 
beruházást megvalósítani, első körben egy kis üzem létesítése lenne, fűszerkeverékek, 
aromakészítmények gyártására. Második ütemben egy húskészítmény gyártására alkalmas 
üzemet szeretnénk létesíteni. A magas pályázati támogatottság miatt egy nagyon korszerű 
üzemet lehetne létrehozni, a legmodernebb gépekkel, felszerelésekkel. 
 
Komáromi Tibor alpolgármester: Az első ütemben a fűszerkeverék-gyártó üzem valósulna 
meg, itt a munkaerő, foglalkoztatás helyi emberekkel megoldható lenne? 
A későbbi tervekre vonatkozóan, a húsfeldolgozásnak elég széles köre van, mit takarna ez 
pontosan? 
 
Fodor Tibor a Pomodor Kft ügyvezetője: Úgy gondolom, hogy abban a kis üzemben 5-10 fő 
helyi munkaerőt lehetne foglalkoztatni. Szakképzettségtől függ ugyan, de vannak olyan 
területek, amelyek betaníthatók, így igyekeznénk Palotásról felvenni embereket. 
Csak húskészítményeket gyártanánk, nem lenne itt sertéstelep. Gyakorlatilag zárt rendszerben a 
fél sertések beérkeznek és a kész termék kerül ki. Nincsenek kellemetlen szagok, a lakosságot, 
környezetet nem károsítanánk ezzel. 
 
A testületi ülésre megérkezik Almási Lajos képviselő, így a képviselők száma 5 főre módosul. 
 
Siposné Kiss Mónika képviselő: A fűszerkészítmények gyártása és a húskészítmények két 
különböző csarnokban lennének? 
Gondolom elképzelések vannak már arra vonatkozóan, hogy milyen szakemberekre, milyen 
beosztottakra lesz szükség. 
 
Fodor Tibor a Pomodor Kft ügyvezetője: Egymástól teljesen elkülönítetten, két külön 
csarnokban folyna a munka. 
Van egy technológus, aki a minőségbiztosításért felel, a minták elkészítéséért, továbbá van egy 
gyártásvezető, ezenkívül fizikai munkaerőre van szükség, akik betanított munkások. 
Mindenképpen arra törekszünk, hogy ha lehetőség van rá, helyi munkaerővel oldjuk meg. 
 
Siposné Kiss Mónika képviselő: A forgalom miatt a szállítás hogyan működne, mennyire lesz 
leterhelt az a környék? 
 
Fodor Tibor a Pomodor Kft ügyvezetője: A budapesti központunk megmarad, ott lesz a 
készáru raktár, itt a gyártás lenne. A szállítás naponta-kétnaponta fog történni kisebb 
hűtőkocsikkal, nem fognak nagy kamionok közlekedni. Úgy kalkuláltunk, hogy naponta lenne 
egy 1,5 tonnás autó oda-vissza a fűszerkészítmények esetében. A húskészítmények esetében 7-
10 tonna napi gyártású üzemről lenne szó. 
 
Siposné Kiss Mónika képviselő: Ha létrejön a húsüzem is és a fejlesztés elindul, ott mennyi 
embert tudnának foglalkoztatni? 
A területigény mindkét csarnokra elég lenne? 
 
Fodor Tibor a Pomodor Kft ügyvezetője: A húsüzemben 20-25 főt tudnánk foglalkoztatni. 
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A tervek nagyjából megvannak már, területet kell találnunk és letenni az üzemet, 
mindenképpen olyat szeretnénk, ha bővül az üzem, akkor lehessen fejleszteni. 
 
Szabó Mihály polgármester: Amennyiben sikerül megállapodnunk és sikeres lesz a pályázat, 
akkor beszélhetünk erről. Bízunk benne, hogy a pályázati kiírások felgyorsulnak, lehetőség lesz 
arra, hogy elinduljunk. Megköszönöm a tájékoztatást, a döntéssel kapcsolatban hamarosan 
jelentkezünk. 
 
Komáromi Tibor alpolgármester: Felelősségteljes döntést kell hozni, javaslom 
közmeghallgatás tartását a témával kapcsolatban, kérjük ki a lakosság véleményét. 
 
Megérkezik a testületi ülésre Uhrin János képviselő, így a képviselők létszáma 6 főre módosul. 
 
II. NAPIREND: 

 
Hatvan és Térsége Hulladékgazdálkodási és Környezetvédelmi Nonprofit Közhasznú Kft-

vel megkötött hulladékgazdálkodási közszolgáltatási szerződés megtárgyalása és 
elfogadása 

(szerződés-tervezet a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
 
Szabó Mihály polgármester: A Kft-vel egy éves szerződésünk volt, amely december 31. 
napjával lejár. Megkaptuk az új tervezetet, annyi lényegi változás van, hogy az egy év helyett 
öt évre tervezik a szerződés megkötését. Úgy gondolom ez egyfajta biztosítékot jelent, amikor 
különböző szakhatóságok vizsgálták, jelezték is, hogy szerencsésebb lenne, ha hosszabb idejű 
lenne ez a szerződés. De akkor a bizonytalanságok és az ár miatt úgy tartotta mindenki az egy 
évre szóló szerződéskötésre kerüljön sor. Az 1. számú mellékletben látható, hogy a 
közszolgáltatási díj jövő évre vonatkozóan nem változik.  
 
A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja a 
javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 

112/2015.(XII.17.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzatának Képviselő-testülete Hatvan és Térsége 
Hulladékgazdálkodási és Környezetvédelmi Nonprofit Közhasznú Kft-vel (Hatvan, 
Tarjáni út 3.) Palotás község közigazgatási területén a hulladékgazdálkodási 
feladatok (közszolgáltatás körébe tartozó hulladék átvétele, elszállítása, kezelése) 
ellátására 2016. január 1-től 2020. december 31-ig terjedő időszakra közszolgáltatási 
szerződést köt.  
A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a közszolgáltatási szerződés 
megkötésére. 

 
Határidő: értelemszerűen 
Felelős:   Szabó Mihály polgármester 
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III. NAPIREND: 
 

JUNIMED Egészségügyi Szolgáltató Kft-vel kötendő orvosi ügyeleti megállapodás 
megtárgyalása és elfogadása 

(előterjesztés, határozat javaslat a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
 
Szabó Mihály polgármester: A szerződés-tervezetet és a szolgálatot ellátó orvos szakmai 
önéletrajzát a határozati javaslattal együtt kiküldtük a képviselők részére. A szolgálatot eddig 
ellátó BB MEDIC Kft felmondta az orvosi ügyeleti szolgálat ellátását január 31. határnappal. 
Javaslom az ügyeleti ellátásra vonatkozó megállapodás elfogadását határozatlan időre. 
 
A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja a 
javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 

113/2015.(XII.17.) Képviselő-testületi határozat 
 
Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Bér, Buják, Egyházasdengeleg, 
Erdőkürt, Erdőtarcsa, Héhalom, Kálló, Kisbágyon, Palotás, Szirák Községek 
Önkormányzatai által közösen működtetett orvosi ügyeleti körzet feladatainak 2016. 
február 1-jétől határozatlan időre történő ellátására megállapodást köt a JUNIMED 
Egészségügyi Szolgáltató Korlátolt Felelősségű Társasággal (2626 Nagymaros, Őz utca 
19., Cg. 13-09-158703, adószám: 24094432-1-13, számlaszám: 1010389842038500-
00000000, képviseli: Dr. Juhász Attila) a megállapodás-tervezetben foglaltak szerinti 
feltételekkel. 
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a Megállapodás aláírására. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: Szabó Mihály polgármester 

 
 
IV. Egyebek: 
 
a.) Hatvan és Környéke Települési Szilárdhulladék-gazdálkodás Fejlesztése Társulás  
     forgóeszköz hitelszerződés meghosszabbítása 

(előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
 
Szabó Mihály polgármester: Volt a társulásnak egy nagy pályázata, amelynek keretében a 
hulladéktároló edényeket megkaptuk, illetve a hulladéklerakó telep megépült Hatvanban. 
Ezután volt egy következő pályázat, amiből gépeket, edényzeteket lehetett ismét beszerezni, ez 
egy kicsit elhúzódott, mivel a hitel december 31-ig szólt ez június 30-ig lenne 
meghosszabbítva. 
 
A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja a 
javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
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114/2015.(XII.17.) Képviselő-testületi határozat 

 
Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete, mint a Hatvan és Környéke 
Települési Szilárdhulladék-gazdálkodás Fejlesztése Társulás tagja a soron következő 
Társulási Tanácsülésen igennel szavaz arra, hogy a Társulás a K&H Bank Zrt.-vel 
megkötött forgóeszköz hitelszerződést 2016. június 30. napjáig meghosszabbítsa. 

 
Palotás Község Önkormányzata képviselő-testülete felhatalmazza Palotás község 
polgármesterét, hogy a társulás társulási tanács tagjaként Palotás Község 
Önkormányzata képviseletében a soron következő társulási tanácsi ülésen jelen 
határozatnak megfelelően szavazati jogát gyakorolja.  

 
Határidő: A társulás soron következő társulási tanácsülése 
Felelős: Szabó Mihály polgármester 

 
 
b.) Hatvan és Környéke Települési Szilárdhulladék-gazdálkodás Fejlesztése Társulás 
      fenntarthatósági terv elfogadásáról 

(előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
 
Szabó Mihály polgármester: A „Hatvan és környéke hulladékgazdálkodási rendszerének 
fejlesztése eszközbeszerzésekkel” című pályázatok keretében a Társulás, mint pályázó 
kötelezettséget vállalt arra, hogy a projekt lezárásáig fenntarthatósági tervet készít. A Társulás 
elkészítette a projekt fenntarthatósági tervét, melynek a jóváhagyását kérik.  
 
A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja a 
javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 

115/2015.(XII.17.) Képviselő-testületi határozat 
 
Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete, mint a Hatvan és Környéke 
Települési Szilárdhulladék-gazdálkodás Fejlesztése Társulás tagja a soron következő 
Társulási Tanácsülésen igennel szavaz arra, hogy a KEOP-1.1.1/B/10-11-2011-0004 
kódjelű „Hatvan és térsége települési hulladékgazdálkodási rendszer fejlesztése”, 
valamint KEOP-1.1.1/C/13-2013-0011 kódjelű „Hatvan és környéke 
hulladékgazdálkodási rendszerének fejlesztése eszközbeszerzésekkel” című pályázatok 
keretében készített fenntarthatósági tervet jóváhagyja. 

 
Palotás Község Önkormányzata képviselő-testülete felhatalmazza Palotás község 
polgármesterét, hogy a társulás társulási tanács tagjaként Palotás Község 
Önkormányzata képviseletében a soron következő társulási tanácsi ülésen jelen 
határozatnak megfelelően szavazati jogát gyakorolja.  

 
Határidő: A társulás soron következő társulási tanácsülése 
Felelős: Szabó Mihály polgármester 
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c.) Tiltakozás gazdasági migránsok kötelező betelepítése ellen 
(felhívás a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 
Szabó Mihály polgármester: Felhívás érkezett a CÖF-től, mely kiküldésre került a képviselők 
részére, a termelő közösségek kapcsán került hozzánk ez a felhívás. Kérik, hogy a testület is 
foglaljon állást a migrációs ügyben. 
 
Komáromi Tibor alpolgármester: Egyetértek a felhívásban foglaltakkal, személy szerint úgy 
gondolom ne határozzák meg Magyarország számára a kvótát. Ha az ország azt dönti, hogy 
legyen, döntsön úgy, de ne határozzák meg nekünk Uniós keretek között kötelező rendszerrel, 
hogy mennyi embert kell befogadni. 
 
Szabó Mihály polgármester: Határozati javaslat ismertetése. 
 
A képviselők részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra 
bocsátja a javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 
 

116/2015.(XII.17.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete az utóbbi időben hazánkon is 
átvonuló migrációs hullám minden tekintetben káros hatásainak megelőzésére és 
felszámolására ezúton kinyilvánítja, hogy tiltakozik és elutasítja a bevándorlással 
kapcsolatos kötelező arányos elosztásra irányuló Európai Uniós törekvéseket.  

 
Jelen határozat elfogadásával is arra sarkallja Magyarország Kormányát, hogy minden 
nemzetközi fórumon tiltakozzék a gazdasági bevándorlók hazánkba történő kényszer 
betelepítése ellen. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős:   Szabó Mihály polgármester 

 
 
d.) Járda felújítás pótmunkái 
 
Szabó Mihály polgármester: A járdaépítés során felvetődtek olyan dolgok, amelyek nem 
voltak benne az eredeti költségvetésben. Kiderült, hogy ahol le van betonozva végig, például az 
Ady út 13. szám előtt fel kellett vágni 25-30 cm-re a betont, hogy egységes legyen a járda, mert 
csak a járdalapok bontása volt költségelve a megkötött szerződésben. Az orvosi rendelőnél 
biztonsági okokból fel kellett bontani a gázvezeték miatt a járdát, ezt vissza kell rakni, az 
átjárókat el kellett készíteni az Ady úton, ezek pótmunkaként többletköltséget jelentettek.  
 
Komáromi Tibor alpolgármester: Nem mondom, hogy nem értek egyet, de amikor korábban 
az értéktár pótmunkáit megszavaztuk, kértem, hogy ezeket a dolgokat előre tudjuk, beszéljük 
meg. Az átereszekről, a felbontandó betonokról nem tudtam. Akkor fogom megszavazni, ha 
előre megbeszéljük, az árajánlatot megnézzük, utólag nem tudom elfogadni. A járdaépítés 
kapcsán több embertől felmerült, hogy miért kell felverni a meglévő, lebetonozott 
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járdaszakaszt? Le van írva valahol, hogy a járdának folytonosnak kell lenni, van erre 
valamilyen jogszabály, kinek a hatásköre ez? 
 
Szabó Mihály polgármester: Mi megkötött a járda kivitelezésére a szerződést kétoldali 
szegéllyel, ahogy az árajánlatban is szerepelt. Ez a képviselő-testület hatásköre, de amikor erről 
döntöttünk senki nem vitatta, hogy az Ady E. út 1-től az Ady E. út 35-ig végig ki lesz építve a 
járda kétoldali szegéllyel és a meglévő járdák fel lesznek bontva. Úgy gondolom, amit a 
testület akkor jóváhagyott, most ez megvalósításra került.  
 
Komáromi Tibor alpolgármester: Mi jóváhagytuk, hogy csináljuk meg a járdát, én azt 
gondolom ez emberi oldala a dolgoknak, magunknak spóroltunk volna ezekkel a szakaszokkal, 
szó sem volt akkor ilyen dolgokról, mi legyen az ilyen szakaszokkal. Visszásnak tartom, hogy 
valaki a közterületet megcsinálja normálisan, nem vagyok abban biztos, hogy ilyeneket fel kell 
bontani. Műszakilag gondolom van valamilyen megoldás, hogy a viacolort odavigyük abba a 
szintbe, ezzel pénzt is spóroltunk volna és a pótmunkák összege is csökkent volna.  
 
Szabó Mihály polgármester: A pótmunkákban vannak olyanok is, amik még nincsenek 
elvégezve, azért is hoztam be, illetve a napokban kaptam meg a tételes kimutatást, mert most 
tudta a kivitelező felmérni pontosan mennyi az a pótmunka, ami felmerült például a vésésnél, 
amit nem tartalmazott a költségvetés. 
 
Komáromi Tibor alpolgármester: Nem tudom elfogadni, akkor amikor felmérik látják, hogy 
fel kell vésni, bekalkulálják az összeget, nem utólag pótmunkaként elszámolva. 
 
Szabó Mihály polgármester: A képviselő-testület abban döntött, hogy a vállalkozók részére 
egységesen kiküldött, 1 m2-re vonatkozó árajánlat alapján válassza ki a legjobb ajánlatot adó 
kivitelezőt. Ezekhez a dolgokhoz szeretném kérni a segítséget, nem tudok mindenhol ott lenni, 
meg kell ezt  oldani valamilyen módon. 
 
Komáromi Tibor alpolgármester: Ebben én nem tudtam volna dönteni, hogy fel lehet verni a 
járdát vagy sem, erről nem döntött a testület. Ha ez benne volt a költségvetésben, miért van 
pótmunkaként elszámolva? 
 
Szabó Mihály polgármester: A költségvetésben ezek a tételek nem szerepeltek, csak 
menetközben derültek ki. Az átereszeket át kellett helyezni, ebből is adódtak plusz 
négyzetméterek.  
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: A szerződés megkötésekor az átereszekre vonatkozóan felmerült, 
hogy a bontáskor derül ki, hogy az megtartható-e abban az állapotában és hosszútávon elbírja a 
közlekedést vagy cserélni szükséges. 
 
Komáromi Tibor alpolgármester: Nem utólag kell ezekről a dolgokról tájékoztatni az 
embert, hanem előre. Kértem akkor is, hogy próbáljunk meg ezekre a dolgokra odafigyelni. 
Utólag nem fogom megszavazni. 
 
Siposné Kiss Mónika képviselő: Annyi van itt, hogy elfogadtuk a járdafelújítást, valóban 
benne foglaltatik, de nem vagyunk műszaki szakemberek. Akinek már a beton ott volt és ez 
egy olyan tartós beton volt, mely 5-10 év múlva is időtálló lett volna, saját költségén tette le, 
ezt értékelni kellett volna, nekem is rosszul esett volna. 
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Szabó Mihály polgármester: Azt elfelejtjük, hogy ez közterület, erre engedélyt nem kapott 
senki, hogy lebetonozza. Egységes képet ez a járda akkor ad, ha megépítjük végig. Hogy 
állapítjuk meg, hogy melyik járda minősége megfelelő, melyiket hagyjuk meg eredeti 
állapotában? A jövőre vonatkozóan kérem a testületet, hogy helyszínre jöjjenek ki, minden 
beruházás kezdetekor legyünk ott, jegyzőkönyvezzük, majd valakit megbízunk a testületből, 
aki felügyeli ezeket. 
 
Komáromi Tibor alpolgármester: Ha lesz műszaki ügyintéző, akkor ez neki a feladatkörébe 
tartozik, ez nem a testület feladatköre, mert műszakilag nem biztos, hogy alkalmas arra. 
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: Egyik köztisztviselőnek sincs felhatalmazása arra, hogy ott 
helyszínen a testület helyett döntést hozzon. 
 
Siposné Kiss Mónika képviselő: Ilyen beruházásokkal kapcsolatban az lenne a kérés a 
jövőben, hogy sokkal részletesebben átbeszélni, ha kell akkor olyan szakemberrel, aki teljes 
mértékben tud felvilágosítást adni. 
 
Komáromi Tibor alpolgármester: Ezek a problémák menet közben merültek fel, hiába 
lettünk volna beruházás kezdetekor a helyszínen. Az lenne ilyen esetben a kérés, hogy akkor a 
probléma megjelenésekor jelezzék és döntsön ezügyben a testület. Például valaki kéri, hogy a 
járda miatt eltolódott a szint, kéri, hogy állítsák helyre, ilyeneket felvállaljon-e az 
önkormányzat vagy sem. 
 
Szabó Mihály polgármester: Igen felvetődött ilyen probléma, 30-40 cm-es különbségek 
voltak, Ezt úgy gondolom az önkormányzat nem tudja bevállalni, az önkormányzatnak áteresz 
sem kell, csak vízelvezető árok, az áteresz kiépítését mindenkinek magának kell megoldani. A 
járdaszegély és a kerítéslábazat közötti területet nem kértük, hogy betonozzák le, ezt mi nem 
tudjuk most bevállalni.  
 
Komáromi Tibor alpolgármester: Ezekkel kapcsolatban kellett volna a testületnek akkor 
amikor a probléma felmerült dönteni, hogy bevállaljuk-e, mennyi ingatlant érint, mennyi lenne 
a költségvonzata. Azok az emberek, akik rendben tartják a közterületet a házuk előtt, adnak 
valamit az önkormányzatnak, azt fogják mondani tartsa rendbe az önkormányzat, mert az ő 
területe. 
 
Szabó Mihály polgármester: A kivitelezőtől kérjünk ezekre a területekre vonatkozóan 
árajánlatot. Méressük fel és utána az árajánlat függvényében döntsünk, hogy be tudja-e vállalni 
az önkormányzat vagy sem.  
 
Siposné Kiss Mónika képviselő: Ha a felbontásnál azt mondtuk, hogy közterület és joga volt 
az önkormányzatnak felbontatni, akkor a járdaszegély és kerítés közötti területet miért nem 
állítja helyre az önkormányzat, ha az is közterület?  
 
Almási Lajos képviselő: A járdaépítésre kért árajánlat kérésekor tételesen le volt írva, hogy 
milyen az a munka, ami után járda kerül erre a szakaszra, mit kell bontani, mit kell elszállítani, 
milyen a minősége a felbontott résznek. Most derül ki, hogy betont fel kellett vésni, akkor ezek 
szerint felületesen lett árajánlat adva. Ha oda követ akarunk tenni és szintbe akarjuk rakni, 
minden ház elé, már akkor tudni lehetett, hogy azt a betont fel kell vésni. 
Tételesen fel kell sorolni melyik utcában, melyik ház előtt, mennyi betont kellett vésni. Ha ez a 
tételes felsorolás elkészül, úgy el tudom fogadni, legyen kellően alátámasztva. 
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Szabó Mihály polgármester: Az volt a döntés, hogy egységesen legyen árajánlat kérve 
mindenkitől, egy m2-re vonatkozó egységár volt megadva. 
 
Komáromi Tibor alpolgármester: De megint ott tartunk, hogy megint utólag kaptuk meg 
ezeket a dolgokat, nem előtte döntöttünk róla, hogy mennyibe kerül. 
 
Szabó Mihály polgármester: A kivitelezőtől kértem árajánlatot, de csak késve, 6 napja 
kaptam meg. A munka egy része még nincs elvégezve. Megvolt a megrendelés, végig az össz 
folyóméterre volt megrendelve, azért voltak a napi egyeztetések, hogy ezek megoldódjanak. 
Pontos méreteket előre nem tudtak megadni, nem tudták milyen mélyen kell a betont felverni. 
Javaslom, hogy hétfő reggel 8 órakor helyszíni egyeztetés legyen, mérjük fel együtt a 
pótmunkákat Komáromi Tibor alpolgármesterrel és Almási Lajos képviselővel. 
 
e.) Óvodás gyermek szállítása 
 
Szabó Mihály polgármester: Óvodában egy magatartásproblémás gyermekkel elég sok gond 
van, több esetben egyeztettünk ezügyben, beszéltünk nevelési tanácsadó szakemberével. Az 
volt a javaslat, hogy minél kisebb létszámú óvodai csoportban lenne célszerű a nevelése. A 
helyszíni egyeztetés alkalmával jelezte, hogy a kisbágyoni kisebb létszámú csoportban 
megfelelő lenne az elhelyezése, szülőkkel és szakemberekkel egyeztettünk. A gyermek 
szállítását valamilyen formában meg kell oldani, a szülők nem tudják vállalni. A reggeli 
szállítást az óvónő és a kisbágyoni falugondnoki busz meg tudja oldani, a hazaszállítása 
megoldatlan. Az önkormányzatnak mint fenntartónak meg kellene oldania ezt. Javaslom az 
óvodás gyermek hazaszállítást az önkormányzat tulajdonában lévő falubusszal megoldani. 
 
A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja a 
javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 

117/2015.(XII.17.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzatának Képviselő-testülete támogatja a palotási lakhelyű 
óvodás gyermek szállításának megoldását az önkormányzat tulajdonában lévő 
falubusszal a Palotási Gyermeklánc Óvoda kisbágyoni telephelyére tekintettel arra, 
hogy a szakvélemények szerint a kisebb létszámú óvodai csoport javasolt a gyermek 
számára. 

 
Határidő: értelemszerűen 
Felelős:   Szabó Mihály polgármester 

 
 
f.) Szociális célú tüzifa támogatás tájékoztatás 
 
Almási Lajos bizottság elnöke: Összesen 14 m3 fa kiosztására volt lehetőségünk, 15 kérelem 
érkezett be határidőben, melyből 3 el lett utasítva, mert a rendeletben foglalt feltételeknek nem 
feleltek meg. 12 kérelmező részére kellett szétosztanunk a 14 m3 tüzifát, 10 kérelmező részére 
adtunk 1-1 m3-t és 2 kérelmező részére pedig 2-2 m3 szociális tüzifát. 
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Bejelentések: 
 
Szabó Mihály polgármester:  
-Szennyvízrendszerre rákötött ingatlanokkal kapcsolatban jövő év január 1-től a talajterhelési 
díj bevezetésre kerül, hatályba lép a rendeletünk. A csatornahálózatra rácsatlakozottak aránya 
Palotás településen 79,81 %.  
- Testületi ülés napját meg kell határoznunk, régebben keddi nap volt meghatározva, szerencsés 
lenne visszaállítani és a kezdési időpontot is állapítsuk meg. 
 
A képviselő-testület az ülések időpontját keddi napon 17,15 órai kezdéssel állapítja meg. 
 
Szabó Mihály polgármester: Önkormányzati intézmények ünnepi nyitva tartása: 

Általános Iskolában és Napköziotthonos Óvodában december 21-től január 4-ig szünet. 
A Művelődési Házban két ünnep között december 22-én és 29-én lesz ügyelet. 

 
Komáromi Tibor alpolgármester: A műszaki ügyintézői állás ügyében döntöttünk korábban, 
hogy legyen, jelen pillanatban tudomásom szerint nincs betöltve, a jövőben állást kell foglalni, 
ha nincs betöltve, legyen-e meghirdetve, ha nem akkor legyen megszüntetve. 
- A pénzügyi bizottság ülésen elhangzott tájékoztatás a  Baptista Szeretetszolgálat jóvoltából 
működő népkonyháról. A településen érdeklődtek, úgy gondolom lenne erre igény. 
- A Szervezeti és Működési Szabályzatban úgy szerepel, hogy a jegyzőkönyveket a 
polgármester és jegyző írják alá, én javasolnám és kérném, hogy a jegyzőkönyvet két testületi 
tag hitelesítse. 
- Közfoglalkoztatottakkal kapcsolatban elhangzottakról úgy döntöttünk, hogy a jelenlegi 
formában történő működtetéshez nem járulunk hozzá, az ok, hogy törvénytelennek tartjuk. 
 
Szabó Mihály polgármester: A  Baptista Szeretetszolgálat jóvoltából osztott ingyenes ebédre 
vonatkozóan döntöttünk pénzügyi bizottsági ülésen, úgy gondolom, ezért nem hoztuk testület 
elé. A településről minimum 50 embernek kell lenni, úgy gondolom Palotáson nincs ennyi 
rászoruló ember. 
 
Almási Lajos képviselő: A szociális bizottság is foglalkozott a témával, Doktor Úr javaslatára 
a bizottság tagjai sem támogatták az étkeztetés biztosítását. 
 
Siposné Kiss Mónika képviselő: Én a pénzügyi bizottsági ülésen is elmondtam, hogy azon az 
állásponton vagyok, hogy meg lehetett volna próbálni, de nem született erről döntés. 
 
A képviselők részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra 
bocsátja a népkonyhai szolgáltatás igénylésére vonatkozó javaslatot. 
 
A képviselő-testület 4 nem szavazattal, 2 tartózkodással nem javasolja a népkonyhai 
szolgáltatás igénylését, a testület az alábbi határozatot hozza: 
 

118/2015.(XII.17.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete úgy döntött, hogy nem kívánja a 
igénybe venni a Baptista Szeretetszolgálat által biztosított napi egy tál meleg ételt, a 
„Szeretetmenüt”. 
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dr. Tóth Gabriella jegyző: A jegyzőkönyv hitelesítésnek semmi akadálya nincs, ha a 
képviselő-testület úgy dönt minősített többséggel lehet a Szervezeti és Működési Szabályzatra 
vonatkozó helyi rendeletet módosítani. Amennyiben szükségesnek tartja a testület, akkor 
előkészítem az erre vonatkozó javaslatot. Valamennyi jegyzőkönyv elérhető a település 
honlapjáról is, bárki olvashatja, mindenki számára rendelkezésre áll. 
- A műszaki ügyintézővel kapcsolatban, mint polgármester úr mondta át fogjuk tekinteni a 
feladatokat. A közös hivatal létrehozásáról szóló megállapodás, amelyet a három település 
testülete együttesen fogadott el, határozza meg a Palotási Közös Önkormányzati Hivatal 
létszámkeretét, nem Palotás Község Önkormányzatának Képviselő-testülete jogosult erről 
kizárólagosan dönteni. Korábban aljegyző került felvételre, így megfontolandó, hogy akár 
aljegyzőt vagy műszaki ügyintézőt alkalmazzunk, véleményem szerint ez a felmerülő 
feladatokkal függ össze. Amennyiben a képviselő-testület még gyakoribb ülésezést is szeretne, 
amit most is elmondtak, átgondolandó, hogy esetlegesen ne műszaki ügyintéző, hanem 
aljegyző kerüljön későbbiekben a közös hivatalnál alkalmazásra tekintettel arra, hogy a három 
településes közös hivatalok többségénél aljegyző is van alkalmazva. 
 
Komáromi Tibor alpolgármester: Én azt nem javaslom, javaslom, hogy hívjuk össze a 
három képviselő-testületet és annak függvényében döntsünk erről a dologról. Mi a műszaki 
ügyintézői állást szavaztuk meg, az aljegyzőt nem szavaztuk meg. Miért lett ez létrehozva, ha 
jelen pillanatban nincs betöltve az állás, nagyon nagy szükség volt rá, mert annyi munka van. 
Én azt támogatom, hogy a műszaki ügyintézői állás legyen betöltve. Tudomásom szerint mi 
egyszer döntöttünk erről, mi adtuk a hozzájárulást. 
 
Szabó Mihály polgármester: Javaslom, hogy várjuk meg a költségvetést, addig az 
egyeztetéseket végezzük el, foglalkozzunk ezzel a kérdéssel. 
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: Vegye figyelembe a testület, hogy nem csak Palotás település tagja 
ennek a közös hivatalnak, hanem másik két település is van, és nem csak Palotás településen 
kell feladatot ellátni, hanem a másik két település vonatkozásában is. 
 
Komáromi Tibor alpolgármester: Én most hallok először erről a dologról, azt gondolom, 
hogy amikor meg lett szavazva, hogy legyen egy műszaki ügyintézői állás, akkor szó sem volt 
az aljegyzői teendőkről, ez két különböző dolog. 
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: A korábban megszüntetett aljegyzői helyre, tekintettel arra, hogy 
Schirling István távozott a közös hivataltól, az ő sokáig betöltetlen helyére került műszaki 
ügyintéző alkalmazásra. Korábban együttes testületi ülésen is az hangzott el, hogy a 
polgármesterekkel egyeztetve közösen eldöntjük, hogy pontosan milyen irányú munkára van 
szükség a közös hivatalban. Tekintettel arra, hogy évről évre a finanszírozott létszámkeretünk 
is csökken, ez mindenképpen átgondolást igényel. 
 
Majer Zsuzsanna képviselő: Az intézmények között próbáljuk járhatóvá tenni az utat, az 
iskolával kapcsolatban tudomásomra jutott, hogy a tantestület nem támogatja a karácsonyi 
rendezvényen való részvételt. 
 
Szabó Mihály polgármester: Javaslom, hogy a képviselő-testület a tantestülettel közösen 
tartson egy megbeszélést, minél előbb. 
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Majer Zsuzsanna képviselő: A település intézményeinek ünnepi, karácsonyi díszkivilágítását 
a jövőben meg kellene oldani. A Művelődési Háznál is szólhatnának karácsonyi dalok, illetve 
szó volt arról, hogy a helyi vállalkozóknak kialakítunk olyan helyet ahol tudnak karácsony 
előtt árusítani. 
 
A képviselők részéről további kérdés, bejelentés nem volt, Szabó Mihály polgármester 
megköszöni a képviselők részvételét és a testületi ülést bezárja. 
 
 

Kmf. 
 
 

 
                 Szabó Mihály sk                              dr. Tóth Gabriella sk 
                  polgármester                                                                            jegyző 


